
Stanovska organizacija UJU 
Iz csruJtev: 

Poročila: 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA MA* 

RIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO je zboro* 
valo 16. januarja 1931., na JII. deški šoli. 

Navzočih je bilo 58 članov. INa novo je 
pristopilo 7, izstopilo pa 5. 

Razmotrivalo se je o vzrokih izstopanja, 
mnenja so bila različna: slabo gmotno stanje, 
osebnosti, netovarištvo in tudi neuspehi or* 
ganizacije. 

Tovariš predsednik je podal obširno pO* 
ročno b stanju v organizaciji ter med drugim 
poročal da j e vodil deputacijo k banu, kate* 
remu je predočil mizerni gmotni položaj uči* 
teljstva ter ga informiral o šikanah, katerim 
je izpostavljeno osobito učiteljstvo na deželi 
zaradi kuriva in stanarine. Dalje je še čital 
razne dopise. 

Tov. Kutin je poročal o mariborskih mla* 
■dinskih zavodih, posebej še o dnevnem (mest* 
nem zavetišču. 

Blagajničarka je poročala o skrajno ne* 
rednem poslovanju prejšnjega blagajnika ter 
na občo zahtevo prečitala imena dolžnikov. 

Voljeni so bili še ;razni odseki: 
1. Odsek za zbiranje zgodovinskega gra* 

<liva: Malenšek, III. deška, Lešnikova, vadni* 
ca, Čiček, Selnica. 

2. Odsek za učiteljski naraščaj: Kožuh, 
Mešičkova, Hren. 

3. »Samopomoč za otroke učiteljev in 
učiteljic: Prelog, IM. deška. 

Na prihodnjem zborovanju, ki se bo vr* 
šilo v februarju poda funkcijonar UG'P in* 
formativno poročilo o delovanju poslovalnice; 
tov. Lavrenčič demonstrira telovadno uro. 
J. Lukman, t. č. preds. A. Faganeli, t. č. tajnik. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA SREZA 
MARIBOR LEVI IN DESNI BREG je imelo 
svoje zborovanje dne 16. decembra 1930. v 
Mariboru. 

Od 135 članov je bilo navzočih 92, t. j . 
68%. 

Tov. predsednik Mirko Vauda je prisrč* 
no pozdravil zborovalce, posebno nova člana 
društva: Franja Vrunča iz Rus in Zoro Za* 
biikovšekovo. Slednjima želi, da se v na* 
šem društvu dobro počutita. O situacijskem 
poročilu predsednika se je razvila daljša de* 
bata o naših najbolj perečih stanovskih vpra* 
šanjih — stanarini, kurivu, pravilniku in o 
obetajočem se uradniškem zakonu. 

Zapisnik zadnjega zborovanja je bil spre* 
jet. Pri dopisih so bili storjeni potrebni skle* 
pi. Poštna hranilnica obvešča, da je naše dru* 
štvo sprejeto k Pošt. čekovnemu uradu pod 
št.'J5.795. 

Izvoljen je bil šolsko*upravni odsek, v 
katerem so vsi šolski upravitelji in tov. Pur 
Josip. Črnko Jernej, Podgornik Filip, Kožuh 
Vilma, Konečnik Franja, Delak Pavla in Firm 
Irena. Ta odsek bo imel svoje seje 'redno pred 
vsakim zborovanjem ob K9. uri. 

V stanovsko*razsodiščni odsek so bili 
izvoljeni: Firm Štefan, Petrovič Simon, Čiček 
Franjo Konečnik Franja; namestniki: Berče 

Josip, Bregant Hinko, Konečnik Ciril, Sauer 
Lea in Ditz Elza. 

Sledilo je predavanje br. župnega staro* 
ste dr. Maksa Kovačiča, v katerem je razvijal 
staKšče učiteljstva do Sokolstva in odnosno 
Sokolstva do učiteljstva, krasno osvetlil vpra* 
sanje v Sokolski miselnosti, poudaril najvaž* 
nejšo nalogo: pripraviti in vzgojiti mladino 
za bodoče velike dni. H koncu je podal po* 
trebne migljaje za snovanje in vodstvo novih 
društev in čet. Za važno in zanimivo preda* 
vanje so mu zborovalci izrazili svojo hva* 
težnost. 

Sprejet je bil1 predlog tov. Vaude, v ka* 
terem zborovalci izrekajo iskreno zahvalo 
Savezu Sokola kraljevine Jugoslavije, ki je 
prvi podvzel potrebne korake v svrho izbolj* 
sanja gmotnega položaja učiteljstva. 

Po razmotrivani zadevi UGP in zadal* 
žitvi uradništva je bil sprejet naslednji pred* 
log tov. Petroviča: »Ker so se začeli v zad* 
njem času množiti slučaji, da trgovci in obrt* 
niki, kateri dajejo učiteljstvu kredit, izterju* 
jejo prisilnim sodnijskim potom neplačane 
zaostanke prosimo trgovske korporacije, da 
vplivajo potom svojega glasila na svoje član* 
stvo, da isto še potrpi, ker bo morda vendar 
enkrat izpolnila vlada dano obljubo ter izdala 
uradniški zakon, s katerim bo baje povečala 
prejemke uradništva ter omogočila plačila 
dolgov. Trgovske korporacije naj zberejo ma* 
terijal o dolgovih uradništva ter predlože te 
številke g. ministru financ, da bo dobil isti 
jasno sliko o mizeriji uradništva, pa vzel tam, 
kjer je preveč in dal tja. kjer je premalo. 

Poverjeništvo UJU Ljubljana naj blago* 
voli intervenirati pri Trgovskih korporacijah 
v gorenjem smislu. 
Vauda M., t č . preds. Šeško Iv., t. č. tajnik. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA SREZA 
MARIBOR LEVI IN DESNI BREG* je 
imelo svoj redni občni zbor dne 11. oktobra 
1930. v Mariboru. ( 

Od .134 članov navzočih 85, t. j . 635%. 
Svojo odsotnost so opravičili trije člani. V 
bodoče objavimo tudi one, ki brez posebne 
opravičbe izostanejo. 

Tovariš predsednik M. Vauda se pred 
prehodom na dnevni red spomni v patri* 
otsko zbranih besedah treh dogodkov: no* 
vih polkovnih praporov, žalostnega 6. sep* 
tembra v Bazovici, istotako žalostne lOletnice 

koroškega plebiscita. Na njegov predlog so 
bile sprejete zadevne resolucije (objavljene 
v »Učit. Tovarišu« posebej!) 

Nato preide na dnevni red, želi dobrodo* 
šlico novo vstopivšim članom ki so: Koser 
Milan, Vollmajer Karel, Špendl Avgust, Ko* 
nečnik Ciril, Vellščak 'Ivan. Odobri se zapis* 
nik zadnjega zborovanja. Temu je sledilo 
letno in situacijsko poročilo predsednika, ki 
je na podlagi svojega točnega 150 številk ob* 
segajočega opravilnika poročal splošno o de* 
lovanju društva, citiral pri izvajanjih o borbi 
za naše gmotne pravice besede dr. A. Med« 
veda: Ne upaj od sveta plačila. . . Glavno 
pažnjo in nagla9 je v svojem poročilu posve* 
čal tovarištvu, kojega prvotna Sn ^zgledna 
stanica bodi že posamezna šola s svojim uči* 
teljstvom. Geslo ,v vsem našem organizač* 
nem in prosvetnem delu bodi: tovarištvo nad 
vse! 

Tajniško poročilo (Ivan Šeško) izkazuje 
4 odborove seje, 5 zborovanj s povprečnim 
obiskom. 59'6%, kar kaže v splošnem slab 
obisk in premalo zainteresiranosti članstva 
do organizacije, ne doseza one meje, kot bi 
to moralo biti zlasti v času, ko vse stoji v 
strnjeni, borbi za izboljšanje svojega gmotne* 
ga položaja. Predavanj je bilo dvoje: Prvo g. 
sreskega šolskega nadzornika Ivana Tomaži* 
ča o vtisih z .dunajskih osnovnih šoli, drugo g. 
državnega pravdnika dr. Jančiča o mladin* 
skem sodstvu po novem kazenskem zakonu. 
Resolucij, predlogov in sklepov je bilo spre
jetih več na vsakem zborovanju. 

Blagajnik (Ivan Dšura) je izkazal 2176'46 
Din prebitka. Pregledovalca računov sta pred* 
lagala absolutorij;, ki je bil sprejet. 

Samoizobrazba: Delovali so trije krožki, 
ki so imeli 8 sestankov. { 

Volitve. Z vzklikom je bil izvoljen sko* 
ro ves stari odbor: predsednik Vauda Mirko, 
namestnica Delak iPavla, tajnik Šeško 'Ivan, 
blagajnik Dšura Ivan, odborniki: Ivanuš Val., 
Petrovič Simon Kožuh Vilma, namestnika: 
Šajna Ivan in Mežan Irma. 

Proračun: ostane kakor lani — 170 Din 
— oziroma 100 Din za upokojence in poro* 
cene učiteljice, plačljivo v desetih mesečnih 
obrokih po 17 Din. oziroma 10 Din. — Čla* 
narino pobirajo šolski upravitelji. Zaradi laž* 
jega poslovanja pristopimo k pošt. ček. ra* 
čunu. i 



Poročila: o pokrajinski skupščini so po* 
dali tov. Ziček Ivan Mežan llrma, Šeško Ivan 
m Vauda. Sprejet je bili sklep: Govornikom 
na skupščinah naj se daje garancija mirne, 
nemotene besede! 

Slučajnosti: Uvedemo vprašalne skri* 
njice. — Razvil se je razgovor o situaciji glede 
Stanarine in kuriva na posameznih šolah 
Vauda M., t. č. pred. Šeško Iv., t. č. tajnik. 

* To poročilo je prejelo uredništvo 23, ja 
nuarja 1931. — Uredn. 


